

(le français suit l'anglais)

(If the newsletter is clipped, shortened or hidden, click "View entire message")

(Si l'infolettre est tronquée ou masquée, cliquez sur "Afficher l'intégralité du message")



January Newsletter



This month:

Happy New Year

The 37th Japanese Speech Contest in Ottawa
February 28

MEXT Scholarship Program: Japanese Studies Students
Deadline: February 11 2026

The Beauty of Kintsugi: The Traditional Japanese Art of Mending with Gold
March 13



Happy New Year!

明けましておめでとうございます！

The staff at the Embassy of Japan in Canada would like to wish you a Happy New year! We look forward to welcoming you to the embassy and wish you all the best for 2026.

[Click here to see our Japan-related Event Calendar!](#)



The 37th Japanese Speech Contest in Ottawa

The 37th Japanese Speech Contest in Ottawa will be held at the Embassy of Japan. Join us in supporting participants!

Date: Saturday, February 28 from 13:00 (doors open at 12:30)

Location: Embassy of Japan (255 Sussex Drive)

Cost: Free

Individuals who wish to compete in an Open Category, please contact by Friday, February 13, 2026: jscottawa@gmail.com

***No on-site parking. Only street parking is available.**

[Click here for more information](#)

MEXT SCHOLARSHIP PROGRAM (JAPANESE STUDIES STUDENTS)

The scholarship includes:

- Full tuition
- Monthly allowance
- Roundtrip flight

Deadline

Wednesday,
February 11, 2026



MEXT Scholarship Program: Japanese Studies Students

Applications for both the Japanese Studies Students category of the MEXT Scholarship Program are now open!

The deadline for Japanese Studies Students is **Wednesday, February 11, 2026**

★★★Applications must be sent to the Japanese diplomatic mission nearest you. If you live in Ottawa or Gatineau, make sure to send your application to the Embassy of Japan. Inquiries should be directed to info@ot.mofa.go.jp

Click here to learn more about the MEXT Scholarship Program

The Beauty of Kintsugi

The Traditional Japanese Art of Mending with Gold

Friday, March 13 at 6:30 PM



The Beauty of Kintsugi: The Traditional Japanese Art of Mending with Gold

Join us to learn more about the Japanese art of kintsugi. Ms. Rebecca Benoit Cragg, artist, tea practitioner, and educator with over twenty years of

experience in kintsugi, will offer a presentation about the history and philosophy of kintsugi.

Date: Friday, March 13th at 18:30 (doors open at 18:00)

Location: Embassy of Japan (255 Sussex Drive)

Cost: Free (no registration required. First-come-first-served.)

***No on-site parking. Only street parking is available.**

[Click here for more information](#)

Embassy of Japan
255 Sussex Drive
Ottawa, Ontario
info@ot.mofa.go.jp

[Consult our Japan-Related Events Calendar](#)

This email was sent to {{ contact.EMAIL }}
You received this email because you are registered with Embassy of Japan in Canada

[Unsubscribe here](#)



© 2025 Embassy of Japan in Canada



Infolettre du mois de janvier



Ce mois-ci :

Bonne année

Le 37e Concours d'élocution japonaise d'Ottawa
28 février

La beauté du Kintsugi : l'art traditionnel japonais de réparer avec de l'or
13 mars



Bonne année!

明けましておめでとうございます！

Le personnel de l'ambassade du Japon au Canada vous souhaite une bonne année ! Nous serons ravis de vous accueillir à l'ambassade et vous adressons nos meilleurs vœux pour 2026.

[Cliquez ici pour consulter notre calendrier des événements reliés au Japon](#)



Le 37e Concours d'élocution japonaise d'Ottawa

Le 37e Concours d'élocution japonaise d'Ottawa se tiendra à l'ambassade du Japon. Venez encourager les participant(e)s de la région !

Date : Samedi 28 février à partir de 13 h (les portes ouvriront à 12 h 30)

Lieu : Ambassade du Japon (255 promenade Sussex)

Coût : Gratuit

Si vous désirez participer dans la catégorie libre, veuillez communiquer avec jscottawa@gmail.com d'ici le vendredi 13 février 2026.

***Aucun stationnement disponible sur place. Stationnement de rue seulement.**

Cliquez ici pour voir l'affiche de l'évènement

MEXT SCHOLARSHIP PROGRAM (JAPANESE STUDIES STUDENTS)

The scholarship includes:

- Full tuition
- Monthly allowance
- Roundtrip flight

Deadline

**Wednesday,
February 11, 2026**



Programme de bourses MEXT : Études japonaises

Les candidatures pour la catégorie « Études japonaises » (Japanese Studies Students) du programme de bourses MEXT sont ouvertes !

La date limite de dépôt des candidatures pour les étudiants en études japonaises est le **mercredi 11 février 2026**.

★★★Les demandes doivent être envoyées à la mission diplomatique japonaise la plus près de chez vous. Si vous résidez à Ottawa ou à Gatineau, veuillez adresser votre demande à l'ambassade du Japon. Pour toute question, veuillez contacter info@ot.mofa.go.jp

Cliquez ici pour en apprendre plus sur le Programme de bourses MEXT

The Beauty of Kintsugi

The Traditional Japanese Art of Mending with Gold

Friday, March 13 at 6:30 PM



La beauté du Kintsugi : l'art traditionnel japonais de réparer avec de l'or

Venez en apprendre davantage sur l'art japonais du kintsugi. Rebecca Benoit Cragg, artiste, spécialiste du thé et enseignante avec plus de vingt ans d'expérience dans le kintsugi, présentera l'histoire et la philosophie de cet art.

Date: Vendredi 13 mars à 18:30 (les portes ouvriront à 18:00)

Lieu: Ambassade du Japon (255 promenade Sussex)

Coût : Gratuit (aucun enregistrement requis. Premier arrivé, premier servi.)

***Aucun stationnement disponible sur place. Stationnement de rue seulement.**

[Cliquez ici pour voir l'affiche de l'évènement](#)

Ambassade du Japon
255 promenade Sussex
Ottawa, Ontario
info@ot.mofa.go.jp

[Consultez notre calendrier des événements reliés au Japon](#)

Ce courriel a été envoyé au {{ contact.EMAIL }}
Vous avez reçu ce courriel car vous êtes inscrit(e) sur la liste de diffusion de l'Ambassade du Japon au Canada

[Cliquez ici pour vous désinscrire](#)

